
Obří
brouci
v Brně

Ode dneška do konce ledna bude k vidění výstavaMegaBrouci.Modely hmyzu v nadživotní
velikosti se shromáždily na brněnském výstavišti. Exempláře dosahují ažpěti metrů.

Věda pro nohy
Nová laboratoř diagnostiky
pohybového aparátu vznikla
při Univerzitě Tomáše Bati ve
Zlíně. Odborníci zde zájemcům
udělají podrobný rozbor jejich
chodidel a zhodnotí je ve
statické i dynamické zátěži. Pak
mohou doporučit léčbu, ale
třeba také typ obutí. STRANA 2

ČT
K

Jasněji o CBD?
Legislativní změny chtějí
zástupci neziskové organizace
sdružující instituce zabývající
se konopným průmyslem.
Jejich výzva k ministerstvu
zemědělství je mimo jiné o tom,
jak se naloží s návrhem novely
zákona o omamných látkách,
CBDmá prý jiné účinky. STRANA 4
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Mladá móda se objevila i v tramvaji
Módní show v jedoucí tramvaji ozvláštnila happening Street Fashion Show. Akce divá-
kům nabídla pohled do zákulisí pořádání módní přehlídky od líčení přes tvorbu účesů
až po focení a samotnou promenádu. Čtyřicítka modelů a modelek se pak s transparenty
z obchodního centra Galerie Vaňkovka vydala do ulic Brna. „Tramvaj sloužila k převozu
modelů a modelek, aby se mohli svézt do centra a stihli toho víc,“ řekla koordinátorka
včerejší přehlídky Dominika Pastvová. ČTK

Laboratoř prozkou-
má stav vašich
nohou, lékaři podle
výsledků stanoví
léčbu i typ bot.

Univerzita Tomáše Bati ( UTB)
ve Zlíně otevřela novou Labo-
ratoř diagnostiky pohybové-
ho aparátu. Odborníci se v ní
budou zabývat komplexním
posouzením těla a chodidel,
navrhnou i možné terapie či
opatření. „Laboratoř je v Cen-
tru výzkumu obouvání při
Univerzitním institutu UTB,
své služby bude nabízet veřej-
nosti,“ říká ředitel Centra vý-
zkumu obouvání Tomáš
Sáha.
Odborníci udělají zájem-

cům v laboratoři podrobný
rozbor chodidel a zhodnotí je
ve statické i dynamické zátě-
ži. Posoudí také další vliv
na postavení celého těla. „Po-

stavení nohou a jejich správ-
né fungování je nesmírně dů-
ležité, protože jak stojíme
a chodíme, to následně ovliv-
ňuje postavení i fungování ce-
lého těla. Nesprávné používá-
ní nohou již v dětství, jed-
nostranné zatížení i nevhod-
ná obuv mohou být příčinou
celé řady zdravotních problé-
mů v pozdějších letech,“ tvr-
dí Sáha. Na základě diagnosti-
ky a získaných parametrů
mohou zájemci po odborné

konzultaci získat návrh kon-
krétního řešení na míru.
„Může jít například o návrh
vhodné obuvi nebo pomů-
cek, jako jsou ortopedické
nebo protetické aktivní stél-
ky či stélky se stimulačním
efektem,“ uvádí fyziotera-
peut Radim Šojdr.
Posuzování pohybového

aparátu a chodidel přinese
Centru výzkumu obouvání
data a informace, vzniklá da-
tabáze vytvoří podklad

pro další vědecko-výzkumné
záměry s důrazem na zdraví
lidí. Centrum spolupracuje
i s firmami, jež obuv vyrábí.
Centrum výzkumu obouvá-

ní funguje při Univerzitním
institutu UTB více než čtyři
roky. Podílelo se na mnoha
projektech i materiálových
a technologických inovacích
v obuvnickém sektoru. „Jed-
ním z hlavních a dlouhodo-
bých cílů, které centrum pod-
poruje a zakládá na něm
i mnoho oblastí výzkumu, je
spolupráce s praxí. Společnos-
ti, jejichž každodenní činnos-
tí je výroba obuvi a kompo-
nent, musí pohlížet do bu-
doucna a připravovat se na
příchod nových materiálů
s novými či inovovanými
vlastnostmi. Tymateriálůmo-
hou mít z pohledu výroby
a konstrukce obuvi zásadní
vliv na její správnou funkč-
nost a zajištění potřebného
komfortu a zdraví uživatele,“
doplnil Sáha. ČTK

Vyšetření v nové laboratoři diagnostiky a pohybového aparátu ČTK

Na většině míst v Česku me-
teorologové zaznamenali nej-
teplejší léto v historii měření.
A tento trend pokračuje
i na podzim. Například letoš-
ní září bylo v Brně nejteplejší
od roku 1800, tedy od doby,
kdy existují meteorologické
záznamy. Průměrná teplota
dosáhla 19,5 stupně Celsia,
což je o pět stupňů více, než
je dlouhodobý průměr
za roky 1961 až 1990. Taková
odchylka je výjimečná.
Druhé nejteplejší září

v roce 2016 bylo o 1,2 stupně
chladnější než letošní. Tehdy
podle klimatologa Pavla Za-
hradníčka z Ústavu výzkumu
globální změny AV ČR –
CzechGlobe vrcholil jev El
Niňo, s nímž je spojené celko-

vě teplejší počasí, zatímco le-
tos je spíše na počátku a jeho
vliv na teplotu v září mohl
být menší.

V září padlo několik den-
ních rekordů a odpolední ma-
xima se pohybovala v někte-
rých dnech až okolo 30 stup-
ňů. Září se přitom z dlouhodo-
bého hlediska otepluje nejpo-
maleji. Daleko rychleji se otep-
lují zimní a letní měsíce.
Do roku 2000 klimatologové
v Česku nepozorovali v září
žádný trend, pouze převažova-
la přirozená variabilita. Až po
roce 2000 s akcelerací po roce
2010 začaly zářijové průměr-
né teploty růst. „Klimatická
změna se tak začala výrazně
projevovat i v této části roku,“
doplnil Zahradníček. ČTK

Před pár lety touto dobou lidé
chodili v bundách. A nyní?

• Na řadě míst dál padají tep-
lotní rekordy. Na 12 meteoro-
logických stanicích ze 17 na
východě Čech, které jsou
v provozu 30 a více let, padly
včera. Nejtepleji v regionu
bylo v Pardubicích a Hradci
Králové. Nejvyšší teplota

byla naměřena na letišti
v Pardubicích, a to
28,2 stupně.

• V Doksanech naměřili
29,8 stupně, na krušnohor-
skémMěděnci bylo včera
21,9 stupně. Ještě před
20 lety tam říjnová teplota
byla v průměru mezi pěti
až šesti stupni.

ČT
K

Univerzita pomůže
proti bolavým zádům

V září se otepluje
nejpomaleji z roku

PADAJÍ TEPLOTNÍ REKORDY



03 www.metro.cz

V Praze se koná tradiční přehlídka designu a módy. ČTK

Obří cvičení
Největší cvičení pozemních
sil české armády v letošním
roce vrcholí v těchto dnech
ve vojenském výcvikovém
prostoru Hradiště na Karlo-
varsku. Akce s názvem Czech
Lion 2023 je řízená z velitel-
ství pozemních sil jako mezi-
národní velitelsko-štábní cvi-
čení zemí Visegrádské skupi-
ny (V4). Hlavním úkolem
bylo prověřit schopnost štá-
bů Česka, Maďarska, Polska
a Slovenska plánovat a řídit
operace v konfliktu vysoké
intenzity v mezinárodním
prostředí. Námětem bylo od-
ražení vojenského útoku ne-
přítele ve střední Evropě. Vo-
jáci měli za úkol vyzkoušet si
obranu s přechodem do úto-
ku v situacích co nejbližších
realitě. ČTK

Nejlepší design
V Praze se koná 25. ročník
přehlídky designu a módy
Designblok. Je ve Veletrž-
ním paláci, Uměleckoprů-
myslovémmuzeu, v areálu
Pražského hradu i na mno-
ha dalších místech v ob-
chodech či showroomech.
Pojícím tématem jubilejní-
ho ročníku akce, která na-
bídne přehlídku toho nej-
lepšího z českého a mezi-
národního designu, módy
a šperku, je cesta. Design-
blok potrvá do neděle, dvě
výstavy na Pražském hra-
dě až do 15. října.

Kellnerová je
dál nejbohatší
Výsledek bez překvapení.
Nejbohatší zůstává v Čes-
ku i nadále dědička impé-
ria PPF Renáta Kellnerová
s rodinou s majetkem
378miliard korun. Na dru-
hémmístě je podle žebříč-
ku Forbes většinový vlast-
ník Energetického a prů-
myslového holdingu (EPH)
Daniel Křetínský s majet-
kem 210,9 miliardy korun.
Třetí je majitel investiční
skupiny KKCG Karel Komá-
rek. ČTK

Textilní inženýři
z Prady vymyslí
„měsíční spoďáry“.

Obleky astronautů, kteří za-
míří kMěsíci v rámcimise Ar-
temis, pomůže navrhnout
italská módní značka Prada.
Bude spolupracovat se společ-
ností Axiom Space, která má
na vybavení astronautů kon-
trakt s americkým Národním
úřadem pro letectví a vesmír
(NASA).

V rámci mise Artemis III,
která se uskuteční nejdříve

v roce 2025, by seměli lidé po-
prvé od roku 1972 vrátit
na povrchMěsíce. Textilní in-
ženýři z Prady mají s kolegy
z Axiom Space hledat nové
materiály a technologická ře-
šení, aby skafandry pro pobyt
na Měsíci i obleky používané
uvnitř lodi byly co nejpraktič-
tější a nejfunkčnější, citovala
z prohlášení firem agentura
Reuters.
První prototypy nových

skafandrů představil Axiom
Space už letos v březnu a uká-
zal jejich variantu v černé bar-
vě s oranžovými, modrými
a bílými linkami. Kvůli ochra-

ně před extrémními teplota-
mi ale obleky pro pobyt na po-
vrchu Měsíce mají být tradič-
ně bílé.
Skafandry, které v součas-

né době nosí astronauti
na misích na Mezinárodní
vesmírnou stanici (ISS), byly
představeny přibližně před
40 lety. Vývoj nových vesmír-
ných obleků se plánoval již
dlouho, ale kvůli různým pro-
blémům se neustále odklá-
dal. Mají poskytovat ochranu
před drsnými podmínkami
ve vesmíru a lepší flexibilitu
pro astronauty než ty před-
chozí. ČTK

Město Hranice na Přerovsku
zavedlo možnost virtuální
prohlídky budovy zámku na
Pernštejnském náměstí, kde
sídlí vedení radnice i některé
odbory. Obyvatelům města

i návštěvníkům zámku by
měla tato novinka pomoci
lépe se zorientovat v těchto
prostorách. Zajímavost v po-
době 3D prohlídky zámku
umožňuje zájemcům virtuál-

ní pohyb po prostoru a po-
hled z jakéhokoli úhlu. Li-
dem, kteří jdou na úřad,
může tatomapa pomoci najít
konkrétní kancelář s uvede-
ním pracovních pozic. ČTK

4x
ČT

K

KRÁTCEAstronautům ušije
obleky luxusní Ital

3D mapa. Najde úředníka
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Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

Konopné sdružení
vyzvalo resort země-
dělství k vyjádření.
Téma CBD, HHC a kratommá
v Česku od letošního jara své
místo nejen vmediálním pro-
storu, je také předmětem jed-
nání vlády. Trio látek se za-
tím legislativně řadí mezi su-
venýry, ale intenzivně bojuje
za změnu. Zmiňované CBD
na českém trhu působí už od
roku 2014, kdy byla povolena
extrakce zelených částí tech-
nického konopí (pěstované spe-
ciálně pro průmyslové nebo lékař-
ské použití – pozn.redakce)na zá-
kladě licence. To se změnilo
v období let 2019 až 2021,
kdy ministerstvo zeměděl-
ství a ministerstvo zdravot-
nictví změnily své postoje.

Státní zemědělská a potravi-
nářská inspekce začala selek-
tivně řešit některé prodejce
a jednotlivé produkty stáhla
z trhu. Loni pak vzešla v plat-
nost novela zákona, která
říká, že k nakládání s produk-
ty do jednoho procenta THC
není nutné povolení a lze lát-
ku využít například pro potra-
vinářské účely. Letos na jaře
ministerstvo zemědělství na
základě pochybností o bez-
pečnosti výrobků s obsahem
CBD začalo plánovat zákaz.

Žádné negativní účinky
Momentálně se však CBD stá-
le porovnává a řeší v souvis-
losti s kratomem a HHC,
na rozdíl od nich však nemá
žádné negativní účinky.
„V současnosti je ve hře ná-
vrh novely zákona o omam-

ných látkách zvaných psycho-
modulační látky. Ten původ-
ně nebyl určen k regulaci vý-
robků z technického konopí,
ale látek s psychoaktivními
účinky a nízkým závislost-
ním potenciálem. Konopné
výrobky nejsou kompatibilní
se zamýšlenou regulací, kte-
rá je pro jejich prodej nasta-
vena extrémně přísně,“ vy-
světluje prezidentka České-
ho konopného klastru Czec-
Hemp Hana Gabrielová. Klas-
tr je sdružení, které spolupra-
cuje například s univerzita-
mi. Podle Gabrielové je důle-
žité rozpoznávat rozdíl mezi
tradičními potravinami
z rostliny konopí seté a mezi
takzvanými novými potravi-
nami. Podle ministerstva ze-
mědělství je totiž hlavním ar-
gumentem pro zákaz CBD to,

že se jedná o takzvanou no-
vou potravinu. To znamená,
že se nejedná o potravinu,
která byla v členských stá-
tech Evropské unie běžně
konzumována před květnem
1997. „Extrakty z konopí ob-
sahující přirozeně se vyskytu-
jící kanabinoidy byly povole-
ny v EU prodávat jako tradič-
ní potraviny až do roku 2019,
než došlo ke změně katalogu
nových potravin. Naopak izo-
lát, tedy vysoce čištěná látka,
nebo obohacený extrakt se
považují za nové potraviny,“
konstatuje ředitelka Evrop-
ské asociace technického ko-
nopí (EIHA) Lorenza Romane-
sová. Mezi tradiční potraviny
se řadí například konopné se-
meno a výrobky z něj, jako je
olej, mouka či protein, pak
listy z konopí pro přípravu
vodních výluhů a podobně.
Nové potraviny jsou právě na-
příklad látky, které v rostlině
sice identifikujeme, ale
pro trh jsou vyráběny prů-

myslově úpravou z jiných ka-
nabinoidů. Tak známe napří-
klad zmiňované HHC.

Výzva k diskusi
Český konopný klastr proto
vyzval ministerstvo zeměděl-
ství k odborné diskusi a za-
slal mu podklady pro kvalifi-
kované rozhodnutí ohledně
budoucnosti tradičních ko-
nopných extraktů s obsahem
CBD na českém trhu. „Aby se
trh s konopnými produkty
řídil jasnými a předem před-
vídatelnými pravidly, předlo-
žili jsme konkrétní návrh kla-
sifikace produktů z technic-
kého konopí, kdy se v přípa-
dě CBD extraktů jedná o tra-
diční potraviny, nikoli o lát-
ky s psychoaktivním účin-
kem či riziky návykové lát-
ky,“ říká člen klastru Libor
Duba.
CBD produkty jsou považo-

vány za přírodní alternativu
pro sebepéči a normální zdra-
votní stav. Kupující je vyhle-
dávají pro úlevu od každoden-
ních obtíží, jako je stres, ne-
spavost, nervozita či problé-
my s psychikou a trémou. Pro
rekreační konzumenty ne-
jsou produkty atraktivní, pro-
tože nemají požadovaný psy-
choaktivní účinek. Rekreační-
mu trhu dominují semisynte-
tické kanabinoidy, jako je již
zmíněné HHC a THCP. Cílová
skupina navíc výrazně stár-
ne. Produkty jsou vyhledáva-
né zejménamezi seniory.
Legalizace CBD a určitá re-

gulace by chránily spotřebite-
le, nastala by kontrola dodr-
žování předpisů a kvót. Pro
zemědělce by to znamenalo
značnou inovaci, jelikož jde
o nejvýnosnější způsob zpra-
cování technického konopí.
Klastr navíc navrhuje, aby vý-
robky určené pro inhalaci
spadaly přednostně do kate-
gorie bylinných výrobků ke
kouření. TEREZA ŠIMURDOVÁ

774 301 409

skayocapital.cz

Vykoupíme váš podíl
za víc, než myslíte.
Nepotřebujete
souhlas spolumajitelů.

Se spolumajiteli
není řeč?

inzerce

V poslední době byly dost
diskutované některé látky
ohledně toho, zda jsou
návykové, či ne.

• Kratom se většinou prodává
jako zelený prášek, který si
uživatelé rozpustí ve vodě
a vypijí. Například studenti
a manažeři látku konzumují
pro lepší soustředění. Látka
se také používá při léčbě
depresí. Mezi negativní
účinky patří dehydratace
a úbytek hmotnosti. Je volně
dostupný, podle odborníků
má narkotické vlastnosti.

• HHC je velmi kontroverzní
látka. Je potvrzeno několik

případů, kdy pacienti
skončili v nemocnici. Mezi
nežádoucí účinky patří
halucinace či paranoia. Je
specifické v tom, že mění
psychický stav. Někteří uživa-
telé ho vykuřují, protože do-
cílí podobného požitku jako
u marihuany.

• Podle odborníků CBD nemá
nežádoucí účinky a má
potenciál pro léčbu
a zmírnění některých
neurotických poruch, jako je
třeba roztroušená skleróza.
V jeho sušině je obsaženo
méně než tři procenta THC,
díky němuž není
psychoaktivní. TES

459
Tolik tisíc uživatelů aktivně
konzumovalo CBD v roce
2021. Jde o obyvatele starší
patnácti let. TES

VELKÉ ČÍSLO

Ve vakuu už CBD žít nechce.
Prosí ministerstvo o smilování

Nemovitosti - nabídka

Nemovitosti - poptávka

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

CBD produkty jsou považovány za přírodní alternativu pro sebepéči
a normální zdravotní stav. MAFRA

ZNÁMÉ TRIO KRATOM, HHC A CBD
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@mojemetro
Než se mi narodily děti, měla jsem jasnou představu, jaká
budu matka. A ještě jasnější představu, jaká matka rozhodně
nebudu. Z většiny mi to tak úplně nevyšlo. Často ve svých
předsevzetích krutě selhávám; křičímmnohem víc, než jsem
chtěla, stíhámmnohemmíň, než jsem si plánovala. Teď mi
ale mladší dcera řekla něco, co se podle mě vyrovná diplomu
pro matku roku. Zničehonic se mě zeptala: „Mami, víš, co
mám na tobě nejradši?“ (Zatajil se mi dech, ale dělala jsem
jako že pohoda.) „No to nevím, co?“ „Tak za prvý to, že to seš

ty.“ (Už tahle věta mě vystřelila
do nebe.) „A pak taky to, že ty
nám vždycky odpovídáš na naše
otázky.“ (Jo! Možná to nedělám
zase až tak špatně!) Odpovídat
dětem na otázky, nepodceňovat
je a brát je v konverzaci jako par-
ťáky je totiž něco, co dělám zce-
la vědomě. Protože považuju
za důležité, aby zažívaly to, že je
v pořádku se ptát, že na jejich

hlasu záleží, že zvídavost není něco, co je druhým na obtíž.
Snažím se odpovídat pravdivě i na otázky nepříjemné a chou-
lostivé – samozřejmě přiměřeně věku. A vytáčí mě doběla,
když jiní dospělí děti odbývají nebo přehlížejí. Věřím, že cho-
vat se k dětem slušně a s respektem vede k tomu, že se i ony
budou chovat slušně a s respektem k ostatním. Ještě tedy tro-
chu zápasím s tím, jak do toho zapadá, že se dcery občas rvou
jako koně a dělají si naschvály. Nejspíš to bude vinou nějaké-
ho mého selhání na jiné frontě, ale
aspoň něco snad dělám dobře. Má to
smysl!

Vytáčí mě
doběla,

když jiní
dospělí děti
odbývají nebo
přehlížejí.

LUŠTĚNKA:KOLÉBKA
ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

Přinášíme vám chuťovku.@holka_z_dopravy na svém Instagramu
publikovala „průlet“ noční Prahou. Natáčela od Karlova náměstí
až k Petřinám, video pořídila z tramvaje na lince 2. Mrkněte se!
#eveningprague #linka2 #tramvaj #tramway #tram #prague
#praha #pid #mojemetro #tramvajevceskerepublice #metrotag

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

Slova na vyluštění začínají
na stejné písmeno.

1. australský
vačnatec

2. účastnice
křtu

3. vlastní
Karlovi

4. býti v květu
5. postava

z Divokého
západu

6. plody
palmy

7. hud.
strunný
nástroj

Matka roku

DOBRÝ DEN, JMENUJI SE
JULIE ČERVENÁ,
BYLO MI PĚTATŘICET A MÁM DVĚ MALÉ DĚTI
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„A teď bych si
dala grilovanou

klobásu.“

RADIM SMITH
Facebook

Teplotní rekordy: 1,9 °C (1912) 24,8 °C (1983) Bio:
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SUDOKU

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

20.10 Vyprávěj
Palachův týden.
Seriál (ČR, 2009-2013)

21.05 Toulky Českem
budoucnosti III
Obuvnický průmysl

21.35 Máte slovo sM. Jílkovou

22.29 Výsledky losování Šťast-
ných 10 a Extra Renty

22.30 Na stopě

22.55 Komisař Montalbano
Krimiseriál (It., 2013)

01.00 AZ-kvíz

20.00 České rybí legendy II
Amur. Cyklus České televize

21.00 České počasí (4/10)
Tlak. Dokumentární cyklus

21.30 Bedekr IX
Zaragoza. Cestopis
s I. Jirešovou aM. Písaříkem

22.00 Československý
vesmír (3/6)
Čechoslovák ve vesmíru

22.30 Besa II (1, 2/10)
Seriál (Srb., 2021). Hrají: R. Buk-
vić, M. Timotijević, L. Barićová

00.35 Poslední tygři malajští

20.20 Zlatá labuť (28)
Romantický seriál (ČR, 2023).
Rodina už Irenu nechce znát.
Stojí za ní jen Alena. Uvidí Bára
ještě někdy Petra? Hrají:
M. Dancingerová, K. Ryška,
P. Kostka, D. Kolářová

21.35 Ztracená rodina
Druhá šance pro lidi, kteří
touží najít své dávno ztracené
příbuzné

22.55 Kriminálka Las Vegas (14)
Kde končí zákon.
Krimiseriál (USA, 2000)

23.55 Dr. House II (23, 24)
Seriál (USA, 2005)

20.15 Zoo (138)
Hlavně se nevzdávat. Rodinný
seriál (ČR, 2023). Haďák marně
vysvětluje kolegům, že vsadili
špatně. Hrají: M. Pecháčková,
Š. Bilina, E. Burešová, T. Klus

21.35 Inkognito
V zábavní show se čtveřice
osobností snaží uhodnout pro-
fesi jednotlivých hostů nebo je-
jich identitu. Hádejte společně
s nimi a pobavte se nečeka-
nými myšlenkami.
Moderuje L. Bouček

22.45 Inkognito

23.50 Ano, šéfe!

11.00 Óčko hity

15.00 Kitkat Óčko chart

17.00 Óčko hity
Klipy nonstop

20.30 Top 4 Kitkat Óčko chart
První čtyři místa v hitparádě

20.45 Óčko hity
Klipy nonstop

22.00 Naked Attraction
Seznamka na tělo

22.30 Óčko flirt
Proud klipů a sexy vzkazy
diváků Óčka

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Tři české fotbalové
kluby se dnes opět
představí v Evropě.

Fotbalisté Sparty se ve dru-
hém utkání skupiny C Evrop-
ské ligy představí na hřišti Be-
tisu Sevilla. Pražané se poku-
sí navázat na úvodní výhru
3:2 nad Arisem Limassol a zá-
roveň se stát prvním českým
týmemod prosince 2001, kte-
rý vyhraje pohárové utkání
ve Španělsku (bez Poháru In-
tertoto). Naopak andaluský
celek chce odčinit prohru 0:1
ze stadionu Glasgow Ran-
gers. Utkání začne v 18.45.
Obhájci českého titulu

půjdou do souboje s Betisem
v dobrém rozpoložení. Leten-
ští v sobotu v lize porazili Pl-
zeň 2:1 a nenašli přemožitele
osm soutěžních duelů
po sobě, z nichž sedm vyhrá-
li. Domácí ligu vedou o dva
body.

Naopak jejich rival Slavia
o víkendu jen remizovala
v lize v Teplicích (0:0), v Ev-
ropské lize však chce naplno
bodovat doma proti moldav-
skému Šeriffu Tiraspol. Praža-
né se pokusí navázat na úvod-
ní výhru 2:0 v Ženevě nad Ser-
vette a přiblížit se postupu
ze skupiny G. Zápas začne

v Edenu ve 21 hodin. Na Sla-
vii má Tiraspol dobré vzpo-
mínky. Před 14 lety po remí-
zách 0:0 doma a 1:1 venku ne-
čekaně vyřadil červenobílé
ve 3. předkole Ligy mistrů.
Hrát bude dnes také Plzeň,

a to v rámci Evropské konfe-
renční ligy v Astaně. Zatímco
Viktoria začala skupinu do-
mácím vítězstvím 1:0 nad ko-
sovským Ballkani, kazach-
stánský tým utrpěl debakl
1:5 na stadionu Dinama Zá-
hřeb. Zápas na umělé trávě
má výkop v 16.30 SELČ, v As-
taně je čtyřhodinový časový
posun. Plzeňští se v závěreč-
ném play-off soutěže utkali
s jiným kazachstánským sou-
peřem Tobolem. Svěřenci
kouče Miroslava Koubka na
konci srpna v Kostanaji zvítě-
zili 2:1 a domácí odvetu vy-
hráli 3:0. „Určitě nám ta zku-
šenost může pomoci. Víme,
jakým způsobem reagovat na
časový posun,“ řekl plzeňský
asistent Jan Trousil. PUR a ČTK

Sparta nastoupila v lize proti
Plzni, nyní je čekají poháry. ČTK

ČÍSLA Z TENISU

Prezident Českého tenisové-
ho svazu (ČTS) Ivo Kaderka
viní bývalého šéfa Národní
sportovní agentury (NSA) Fili-
pa Neussera z úniku informa-
cí z databáze agentury. Ty po-
dle Kaderky získal redaktor
Českého rozhlasu (ČRo), kte-
rý následně publikoval člán-
ky týkající se dotace na pořá-
dání finále Poháru Billie Jean
Kingové v roce 2021. Redak-
tor dle Kaderky v textu lhal.
Prezident ČTS řekl, že cí-

lem bylo „zničit a kriminali-
zovat“ konkrétní osoby. Čes-
ký rozhlas se proti Kaderko-

vým tvrzením ohradil, za zjiš-
těními svých redaktorů stojí.
Neusser se k obvinění příliš
konkrétně nevyjádřil.
„Já osobně považuji pana

Kaderku za velmi nedůvěry-
hodnou osobu ve všem, co
píše, prohlašuje a jak se cho-
vá,“ řekl na adresu šéfa české-
ho tenisu. Radiožurnál letos
v únoru zveřejnil článek, že
NSA prověřuje, jak tenisový
svaz využil dotaci 65 milionů
korun na pořádání poháru.
Uvedl, že část peněz skončila
buď u lidí z vedení svazu,
nebo s vazbami na něj. ČTK

KRÁTCE

Další návrat
Útok hokejistů Kladna po-
sílil Radek Smoleňák
(na snímku). Do poslední-
ho celku extraligové tabul-
ky přichází z Hradce Králo-
vé, který ještě v minulém
ročníku dovedl v roli kapi-
tána do finále play-off.
Do mateřského klubu se
šestatřicetiletý Smoleňák
vrací po více než 12 letech.
Premiéru po návratu může
prožít zítra shodou okol-
ností právě proti Východo-
čechům. Za Kladno hrají
také další zkušení hokejis-
té jako Michael Frolík,
Jakub Klepiš a Tomáš Ple-
kanec. ČTK

PR
OF

IM
ED

IA

36
Někdejší finalistka Roland
Garros Lucie Šafářová už ne-
bude pokračovat na turnaji
ITF v Remeši. Ačkoli pře-
dem šestatřicetiletá hráčka
avizovala, že jde o jednorá-
zovou akci a obnovení karié-
ry nechystá, ITF její start vy-
hodnotila jako „oficiální ná-
vrat k profesionálnímu teni-
su“, který je potřeba pře-
dem nahlásit.

5.
České tenistky Barbora Krej-
číková a Kateřina Siniaková
si popáté za sebou zahrají
čtyřhru na Turnaji mistryň.
WTA na webu oznámila, že
se letošní vítězky Australian
Open kvalifikovaly na finále
sezony do Cancúnu jako tře-
tí dvojice. Deblové parťačky
v roce 2021 získaly jako prv-
ní český pár tuto trofej, loni
prohrály ve finále. ČTK

Kaderka se pustil
do exšéfa NSA

Bronz od muže?
Čtvrtá žena atletického více-
boje na Asijských hrách
Swapna Barmanová se doža-
duje bronzové medaile. Tvr-
dí, že její indická krajanka
Nandini Agasaraová, s níž
souboj o třetí místo prohrá-
la o čtyři body, bývala mu-
žem. Indická atletická fede-
race hodlá spor svých spor-
tovkyň prošetřit. Barmano-
vá přišla o medaili na závě-
rečné osmistovce.

Berou jen 6 bodů
Trenér fotbalové reprezenta-
ce do 21 let Jan Suchopárek
prohlásil, že z nadcházející-
ho dvojzápasu proti Walesu
a Dánsku bere pouze zisk
šesti bodů. „Lvíčata“ zaháji-
la kvalifikaci o postup
na mistrovství Evropy 2025
na Slovensku před měsícem
porážkou 1:2 na Islandu
a podle kouče si jeho tým
nemůže dovolit na domácí
půdě další ztrátu.

Opravené stáje
Dostihové závodiště v Pardu-
bicích dokončilo rekon-
strukci stájí číslo 2, jejich ka-
pacita se zvýšila z osmi
boxů na devět. Zázemí již vy-
užijí koně, kteří v neděli
startují na Velké pardubic-
ké. Ustájen tam například
bude Talent, vítěz roku
2021. Náklady na opravu
přesáhly dva miliony korun.
Ostatní boxy vnitřních stájí
jsou za zenitem.

Brit pokračuje
Cyklista Mark Cavendish se
místo ohlášeného konce ka-
riéry dohodl na nové smlou-
vě v týmu Astana a na Tour
de France chce v příštím
roce usilovat o rekordní
35. etapový vavřín. Letošní
útok na další triumf pro os-
matřicetiletého britského
elitního spurtera skončil
po pádu v osmé etapě,
při němž si Cavendish zlo-
mil klíční kost.

O dějišti je jasno
Evropská fotbalová unie
UEFA potvrdila, že formálně
přijala společnou kandidatu-
ru Itálie a Turecka na uspo-
řádání kontinentálního šam-
pionátu v roce 2032. Pro
Euro 2028 tím pádem zbyl
ve hře už jen britsko-irský
projekt. Mezinárodní fotba-
lová federace FIFA rozhodla,
že MS v roce 2030 společně
uspořádají Španělsko, Portu-
galsko a Maroko. ČTK

Sparta chce vyhrát
také ve Španělsku




